
Ingezonden stuk naar aanleiding van het VIB in Putten op 30 september 2021.  
 
“Oproep Marcelis Boerenboom tijdens het VIB: maak het persoonlijk en vraag je af wat ik/ een 
groepje nu kunnen doen om te helpen om praktisch te versnellen. Bijgaand een voorstel dat heel 
vaak genoemd is tijdens het VIB – laten we het dus gewoon gaan doen!” 
 
Inleiding 
Nederland is trots op de kwaliteit van de zorg en wil dat graag zo houden en nog beter maken. Wat 
kunnen we daar met elkaar nog meer aan doen? 
 
Met alle stakeholders in de zorg, -die zich gezamenlijk zorgen maken over data-uitwisseling in de 
zorg en de actieve VWS-regierol van harte ondersteunen-, is al eerder geconstateerd dat de 
inspanningen van de afgelopen jaren onvoldoende (snel) voortgang hebben gerealiseerd en dat we 
gericht meer tempo moeten maken en implementeren wat we al hebben. Dit gebrek aan voortgang 
is deels te verklaren door de huidige governance, zoals recent ook bevestigd in een OECD-rapport  
(https://www.oecd.org/health/Integrated-health-information-system-NLD-Brief-
Recommendations.pdf).  
 
Recent is daarom een fiche opgesteld (zie bijlage), dat als nadere invulling kan worden gezien van 
Zorgkeuzes in Kaart variant 44 (eenduidige gegevensuitwisseling) dat - met verwijzing naar de motie 
van den Berg (2020) - al in vele verkiezingsprogramma's was opgenomen. Dit fiche is opgesteld door 
VNO-NCW en afgestemd met zorgverzekeraars, zorgaanbieders, ICT-bedrijven, Health RI/NFU en de 
Patiëntenfederatie (en informeel met VWS besproken).  
De kern ervan is dat er een Nationale Gezondheidsdatainfrastructuur bepleit wordt, met een actieve 
vraagbundeling en -articulatie vanuit de zorg en de oprichting van een zogenoemde ‘Autoriteit 
Nationale Gezondheidsdata-infrastructuur’.  Opname van dit gedachtegoed in het regeerakkoord 
helpt VWS om de gewenste versnelling te kunnen regisseren.  
 
Huidige governance en rol van het IB en de focus programma’s  
Binnen de huidige governance is de rol van het Informatie Beraad, onder voorzitterschap van VWS, 
zeer belangrijk. Echter, de verwachtingen zijn soms te hoog. Immers om -en- de strategie te zetten 
en te bewaken -en-het veld goed te betrekken en mee te nemen via een excellente communicatie 
om enthousiasme over wat er gaat komen te creëren -en- zorgen voor een goede operationele 
borging en implementatie lijkt wat veel en heeft hulp nodig. Het VIB in Putten gaf die boodschap 
duidelijk aan. 
 
Er gaan veel zaken goed en zoals bedoeld via de gekozen focus programma’s en samenwerkingen op 
diverse gebieden. Echter, een implementatie impuls is nodig die voorziet in nog snellere en 
pragmatische beslissingen van zaken die nu te langzaam gaan door stroperige processen. Het is 
noodzaak dat we meebewegen met de snelle ontwikkelingen die plaatsvinden in de technologie, 
maatschappij, samenwerkingsvormen en de rol van het individu (patiënt) om aan de vraag en 
behoefte te kunnen voldoen. 
 
Herijking vanuit de leveranciers als voorbeeld.  
Op basis van (zelf)evaluatie en concrete samenwerkingen, heeft de Taskforce Samen Vooruit (TSV) 
het afgelopen jaar onderzocht hoe de ICT-leveranciers beter en effectiever kunnen bijdragen aan het 
zorgstelsel. Daarbij is gekeken naar zowel wat hen in de weg staat, maar ook nadrukkelijk naar welke 
oplossingen zij (op basis van hun eigen ervaringen met klanten en op basis van veel onderzoek) 
kunnen aandragen.  
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De TSV heeft nu een helder overzicht en ook een werkbare samenwerkingsvorm gevonden met de 
leveranciers op basis van gezag en community building. Er liggen bijvoorbeeld concrete voorstellen 
voor een nationale (data) infrastructuur en voor belangrijke gemeenschappelijke functies klaar. Deze 
samenwerkingsvorm stelt ons in staat om pervasive challenges binnen 4-6 weken bespreekbaar te 
maken en met concrete oplossingen te komen. Hiervoor zijn echter wel snellere implementatie 
beslissingen nodig. 
 
VIB in Putten  
Ondanks de goede opkomst en veel onderlinge discussie en overleg tijdens het laatste VIB waarin 
veel is besproken, ontbreekt het wederom aan zeer concrete en -korte termijn – acties als resultaat. 
De ‘utopia-beelden’ zijn gedeeld, nu is het moment aangebroken om daadwerkelijk de 
implementatie te versterken en gericht meer tempo te maken.  
 
Met deze notitie stellen we daarom voor een ‘Implementatie tafel’ voor.  
 
Implementatie (via Implementatie tafel)  
De voorgestelde Implementatie tafel zorgt voor versnelling in het besluitvormingsproces en daarmee 
de nodige versnelling in de implementatie op basis van de reeds aanwezige kennis en expertise. 
 
Voorgesteld wordt op korte termijn (1 november as) te starten met deze implementatie tafel, waarin 
vertegenwoordigers vanuit zowel de vraag -het veld- (4) zitting hebben, als ook vertegenwoordigers 
vanuit de aanbodkant (4) en vanuit de overheid/VWS (3). Vanuit zowel ZN, VZVZ als ook de TSV is 
reeds commitment uitgesproken deel te nemen aan deze ‘tafel’ en een actieve rol te pakken. Naast 
CORE-vertegenwoordigers vanuit de verschillende invalshoeken, zullen -afhankelijk van het te 
bespreken onderwerp- gericht experts en/of stakeholders worden gevraagd aan te sluiten.  
 
De tafel komt idealiter 1x per twee weken bij elkaar voor een kort en efficiënt overleg van maximaal 
1 uur. De focus ligt op feiten, heldere agenda en met een juiste attitude en agile proces waarmee de 
meerwaarde wordt aangetoond van versnelling en follow-up. Aansluiting met het IB wordt 
gevonden door een maandelijkse uitnodiging aan Marcelis Boerenboom bij dit overleg.  
 
Deze richtingen en verdere ideeën over de nadere uitwerking zijn aanwezig en zullen worden 
uitgewerkt voorafgaand aan de eerste bijeenkomst van de implementatie tafel. 
Heel concreet wordt voorgesteld Han Tanis (ZN), Harry van Dorenmalen (TSV) en Tim Postema 
(VWS) de lead te geven in de nadere uitwerking en daadwerkelijke realisatie van de implementatie 
tafel.  
 
Voorbeelden van items die door het veld op prioriteit kunnen worden voorgedragen voor de agenda 
zijn: 
 

1. “Fax Weg”: is een zichtbare actie en geeft motivatie.  
2. Mitz (toestemmingsvoorziening) en een centrale voorziening. Willen we allemaal maar 

moeten helder krijgen wat er nog in de weg zit om opgelost te krijgen (technisch, juridisch) 
en door wie. 

3. Adressering (ZaB is een variant)  
4. Identificatie/ authorisatie en authenticatie (richting Uzi)  
5. Beelduitwisseling  

 
In alle gevallen moet de implementatie tafel snel een advies geven hoe dit agendapunt te versnellen 
is en wie wat moet doen. Helderheid hierover ontbreekt op dit moment en kan via een 
implementatie-tafel worden opgelost.  



Conclusie 
Met respect en waardering voor alle zaken die op dit moment goed gaan en goed geregeld zijn, 
vragen we aandacht – en hebben we een oplossing- voor de implementatie. Hierbij maken we 
gebruik van wat er al is en laten concreet zien dat het werkt en tot oplossingen komt. 
 
Verzoek aan het IB 
We vragen het IB om in te stemmen met bovenstaande richting en concreet voorstel en om de 
heren Tanis, Postema en van Dorenmalen het vertrouwen en de lead te geven te starten met deze 
voorgestelde Implementatie tafel, tenminste voor een eerste periode van 6 maanden.  
Het opstarten van deze tafel past in het optimaliseren van een duurzame governance en in een 
lerende organisatie. Het VIB gaf meer dan voldoende input om dit te gaan doen. 
 
 
Samengesteld  door : Harry van Dorenmalen in overleg. 
 
 
  
 


